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DRI: Većina zdravstvenih ustanova bez interne kontrole 

U 86 procenata zdravstvenih ustanova u čiju je reviziju poslovanja poslednjih godina uključena Državna 

revizorska institucija nije bilo sistema interne finansijske kontrole odnosno internih revizija. 

To je istaknuto tokom predstavljanja izveštaja DRI na temu "Efikasnosti uspostavljanja interne finansijske 

kontrole u zdravstvenim ustanovama". 

Predsednik DRI Duško Pejović naveo je da je zdravstveni sistem u 2018. godini potrošio 238 milijardi 

dinara, što je 11,5 odsto ukupnih javnih rashoda Srbije. Ocenio je da je u javnom interesu da zdravstvene 

ustanove preduzmu mere kako bi imale funkcionalni sistem finansijskog upravljanja, i efektivnu internu 

reviziju. 

Takođe podsetio je da postoji obaveza uspostavljanja takvog sistema u zdravstvu već duže od deset 

godina, a da puna primena još uvek nije postignuta. 

Vođa tima te revizije svrsishodnosti Natalija Paušić rekla je da je DRI utvrdila da nema efektivne primene 

interne kontrole u većini zdrastvenih ustanova. 

Naglasila je da je njihova implementacija značajna kako bi se korisnicima pružila adekvatna vrednost za 

novac. 

Izveštaj podnosi oko 20 odsto ustanova 

Iako postoji zakonska obaveza, izveštaj o finansijskom upravljanju i kontroli godišnje dostavi tek oko 20 

posto zdravstvenih ustanova, utvrdila je DRI. 



 
 

Ukazano je da u Srbiji samo 11 zdravstvenih ustanova ima jedinice revizije, a obaveza je da one postoje 

tamo gde ima preko 250 zaposlenih. 

Konstatovano je da je neki stepen interne kontrole ipak postoji ali i da su sredstva u zdrastvenim 

ustanovama gde proces uspostavljanja kontrola nije ni započet u riziku od neefikasnog trošenja. 

DRI je istakla da je uz edukaciju značajno i podizanje individualne svesti zaposlenih o značaju procesa 

kontrole. 

Aktivnije uključivanje zaposlenih i izmena propisa 

Centralnoj jedinici za harmonizaciju DRI je preporučila da aktivnije poziva zaposlene na obuke o značaju 

revizije u zdravstvenim ustanovama koje inače organizuje, kao i da inicira izmenu propisa kako bi se 

ubrzalo formiranje internih revizija. 

Ministarstvu zdravlja i Pokrajinskom sekretarijatu za zdravstvo, kao osnivačima zdravstvenih ustanova, 

preporučeno je da uprkos ograničenjima obezbede uslove za akdekvatno zapošljavanje ljudi koji bi radili 

da poslovima finansijske kontrole u zdravstvu. 

Takođe, zdravstvenim ustanovama DRI je preporučio da svoje zaposlene aktivnije uključuju u obuke kako 

bi se prepoznao značaj finansijske kontrole i interne revizije. 

 

 

Dr Tiodorović: DVA MILIONA VAKCINISANIH u Srbiji možemo da imamo za najmanje dve nedelje! A to 

znači samo jedno 

Na pragu kolektivnog imuniteta možemo biti ako budemo vakcinisali dva miliona stanovnika, kojima 

ćemo pridodati i onaj broj koji je prirodnim putem stekao antitela, što bi ukupno bilo negde 60 do 70 



 
 

odsto. A tih dva miliona možemo stići za 15 do mesec dana, što zavisi od dinamike isporuke proizvođača 

vakcina - kaže za „Blic“ epidemiolog i član Kriznog štaba prof.dr Branislav Tiodorović. 

Prema rečima epidemiologa interesovanje za vakcinu ne jenjava, ali je porasla i potražnja ruske i kineske 

vakcine u regionu, te su sada i Hrvatska i Mađarska zainteresovana za njih. 

- Mi stvarno možemo da vakcinišemo 2 miliona stanovnika čak i za 15 dana, i danas će biti dobar broj 

vakcinisanih, dakle, još ako bi dinamika išla malo brže što zavisi od proizvođača, onda bi to bilo sjajno 

zaista. Što se Kovaksa tiče, tu zaista ništa nismo dobili još uvek, dobro je to što su naši procenili da je 

bolje ići na bilateralne ugovore, jer kao što vidite, tome se sada okreću i Hrvatska i Mađarska - kaže za 

„Blic“ profesor Tiodorović. 

Kako dalje ističe epidemiolog, osim broja vakcinisanih veoma je važno i pridržavanje mera, jer se na 

vakcinaciju odlazi onda kada je osoba zdrava, a ukoliko dođe do većeg broja zaraženih, onda se i sama 

imunizacija odlaže. 

Kada ćemo imati 2 miliona vakcinisanih 

Prema poslednjim podacima vakcinu je primilo 1.018.937 ljudi, od tog broja, prvu dozu vakcine protiv 

korona virusa je do sad dobilo više od 635.000 ljudi. 

S obzirom da nisu svi vakcinisani u istom danu, zato se od momenta kada bude dostignuta cifra od 2 

miliona, dodaju još tri nedelje u proseku, iako već u tom trenutku veliki broj građana ima stečena 

antitela. 

Na tri nedelje, dodaju se još dve nedelje posle druge doze (period za sticanje antitela), pa bi se za nekih 

mesec dana od dostigute cifre moglo reći - "da Srbija je na pragu kolektivnog imuniteta". 

Ta brojka se ne dovodi u pitanje 

Izvor blizak Kriznom štabu, kaže za „Blic“ da će Srbija imati 2 miliona vakcinisanih i da se to uopšte ne 

dovodi u pitanje, te da ne vlada manje interesovanje za vakcinama. 

- Samo treba podsetiti da je sa vakcinacijom otpočeto pre nego što je postala dostupna mogućnost da se 

građani prijavljuju putem e-uprave. Prvo su vakcinisani medicinski radnici, pa je vakcinacija obavljena u 

staračkim domovima, zatim zaposlenih u staračkim domovima. Dalje je sve išlo po prioritetima. 

Interesovanje za vakcinacijom ne jenjava, treba podsetiti da određeni broj građana već ima stečena 

antitela, pa je potrebno da nivo antitela malo opadne da bi se obavila vakcinacija, zatim ima i onih koji 

su trenutno zaraženi. Dakle, nema potrebe za ikakvom brigom, Srbija će imati 2 miliona vakcinisanih 

građana u narednom periodu – kaže naš sagovornik. 

Kako u svetu tako i kod nas postoji veliko interesovanje za vakcinacijom, ipak ona sama po sebi neće biti 

dovoljna ukoliko se paralelno sa njom građani ne pridržavaju mera. 

- Mi imamo tu sreću da raspolažemo vakcinama, neke zemlje ih nemaju. Kod nas se sve odvija odlično, 

ljudi su zadovoljni, tako da ne bi trebalo brinuti o tome da li ćemo vakcinisati toliki broj jer hoćemo 



 
 

sigurno. U ovom trenutku najveću problem je neodgovorno ponašanje pojedinaca, žurke, druženja, 

zimovanja, sve ostalo se odvija po planu - dodaje naš sagovornik blizak Kriznom štabu. 

Postoji manjina koja pogrešno smatra vakcine problemom, a ne rešenjem 

U ovom trenutku je dato nešto više od milion vakcina u Srbiji. 

Imunolog i član Kriznog štaba dr Srđa Janković kaže da je to sasvim zadovoljavajuća brzina i više od toga, 

i smatra da je sve jako dobro organizovano. Zadovoljan je odzivom, s tim što se, kako je ukazao, jedan 

veliki deo građana još nije prijavio. 

- Postoje ljudi koji su skeptični, što je razumljivo, pogotovo ako nema dovoljno informacija, koje su 

oprečne, a postoji manjina koja je jednostavno naučila pogrešno da smatra vakcine problemom, a ne 

rešenjem - ističe Janković. 

Kada će biti vidljiv efekat vakcinacije 

Kako napominje dr Janković, za efekat koji je vidljiv na kolektivnom nivou još uvek je rano bez obzira na 

broj doza, i nada se da će biti vidljiv tokom ove godine. U Izraelu pre nekoliko dana objavljen je rad gde 

se jasno vidi efekat u starosnim grupama koje su primile vakcinu. 

- Prognoze u dan i mesec su nezahvalne. Bitno je da nastavimo punim intenzitetom i punim kapacitetom, 

efekat neće izostati - poručuje Janković. 

Srbija je, prema najnovijim podacima Vlade, sedma u svetu po broju vakcinisanih na milion stanovnika. 

Ispred naše zemlje su Izrael, Sejšeli, Ujedinjeni Arapski Emirati, Ujedinjeno Kraljevstvo, SAD i Bahrein. 

Ukoliko se posmatraju podaci za Evropu, Srbija je druga po broju vakcinisanih na milion stanovnika. 

Ispred Srbije je samo Ujedinjeno Kraljevstvo. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

KOVID-BOLNICE U PRIPRAVNOSTI: Lekari zabrinuti, očekuje se da brojevi budu još veći zbog kršenja 

mera 

ZBOG punih skijališta i nelegalnih žurki, u Srbiji se očekuje povećanje broja zaraženih virusom korona 

narednih dana. Zbog toga je izdat nalog da se u kovid-bolnicama u Batajnici i Kruševcu povećaju 

kapaciteti. 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek izjavio je da je pogoršanje situacije evidentno, 

mada se ne očekuje "decembarski scenario", kada je u bolnicama bilo 9.000 ljudi. 

- Puna skijališta, ali i žurke prethodnih dana, sigurno će doći na naplatu - istakao je Đerlek, i dodao da su 

se građani previše opustili, posebno zbog masovne vakcinacije koja je u toku, zaboravljajući da se na 

imunitet i pored vakcine, čeka oko 40 dana, a prva doza ne znači da je neko odmah zaštićen. - Korona 

neće da se uplaši i pobegne, neće je rešiti ni vakcina, već moramo da je rešimo mi sami tako što ćemo 

biti kolektivno odgovorni. 

Đerlek je dodao i da ponedeljkom redovno stiže kontingent "Fajzerovih" vakcina, a da se očekuje i 

125.000 doza "Astra Zenekinih" do kraja februara. Prema rečima ministra za inovacije i tehnološki razvoj 

Nenada Popovića, u nedelju za Srbiju iz Rusije kreće novih 50.000 vakcina "sputnjik V". 

- Osobe koje su primile dve doze vakcine i razvile imuni odgovor, u kontaktu sa virusom neće se 

razboleti, ali mogu da prenose virus - izjavila je epidemiolog i član Kriznog štaba Darija Kisić Tepavčević. - 

Izvesno je da će u respiratornom traktu, nosu, ustima, određeno vreme nakon infekcije osoba nositi 

virus i da može da ga prenosi. 



 
 

Zbog toga je važno, kako je naglasila, da se nosi maska i posle vakcinacije, da bismo zaštitili druge. 

Takođe je istakla da Srbija ima razlog za optimizam jer vakcinacija ide dobro, ali virus stalno upozorava 

da je tu, a broj novozaraženih na dnevnom nivou je oko 2.500. 

Uprkos najavama da bi virus ponovo mogao da eskalira, Kliničko-bolnički centar "Bežanijska kosa" je od 

15. februara u nekovid režimu rada, što ne znači da će tako i ostati ukoliko se situacija pogorša. Zasada, 

on prima hitne slučaje, a direktorka Marija Zdravković tvrdi da nijedan pacijent nije na čekanju. 

- Na preglede pozivamo one koji su zakazani i bolnica je spremna za hitne preglede. Najveći broj 

pacijenata je na kardiologiji i hirurgiji - kaže Zdravkovićeva. 

U KBC "Bežanijska kosa" postoji odeljenje izolacije, na kom su smešteni pacijenti sumnjivi na kovid i vodi 

se računa da korona ne uđe ponovo u tu zdravstvenu ustanovu. Zdravkovićeva je dodala i da je najveći 

broj zaposlenih vakcinisan, kao i da je njihov odziv za vakcinaciju veliki. 

MEĐU STUDENTIMA MALO POZITIVNIH 

OD 6.500 akademaca u beogradskim studentskim domovima, koronom je zaraženo dvoje i oni su 

zbrinuti u stacionaru Studentske poliklinike, rekao je za Tanjug direktor Studentskog centra Beograd 

Goran Minić. On je dodao da u privremenoj kovid-bolnici, u hostelu doma "Lola" trenutno nema 

zaraženih studenata. U Studentskoj poliklinici u Beogradu kažu da poslednjih dana imaju nešto veći broj 

pregleda u kovid-ambulanti. 

 


